
School Fee Remission Scheme 2022-2023 
 

In order to relieve the financial burden of students’ families with economic hardship, the school is going to provide the fee remission 
scheme to assist.  Applicants who are eligible to the criteria can apply the scheme.   
 
Details as follow: 
1. Aim 
To relieve the financial burden of students’ families with economic hardship. 
 
2. Eligibility Criteria 

2.1 The applicant must be a parent / statutory guardian of a current registered student of the school; and 
2.2 The applicant must pass the means test. 

 
3. Method of Assessment (Means Test) 
The school will use the "Adjusted Family Income" (AFI) mechanism as the means test to assess the eligibility of a family for the 
scheme and the level of assistance. The formula is as follows:  
 
 

AFI = 
Gross Annual Income of the family  

 Number of family members + 1  
 

3.1 Gross annual income of the family includes the annual income of the applicant and spouse (if applicable);  30% of the 
annual income of unmarried child / children residing with the family (if applicable); and the contribution from relatives / 
friends (if applicable).  

3.2 The members of a family normally refer to the applicant, the spouse, unmarried child / children residing with the family and 
the dependent parent(s) of the family.  

3.3 For single-parent families of 2-3 members, will be regarded as families of 3-4 members before taking assessment. 
 
4. Level of Assistance 
The AFI eligibility benchmarks for various levels of assistance are listed below.  Please note that the AFI is not the average 
monthly income of a family. 
 

AFI Groups between (HK$) Level of Assistance 
0 — 42,559 *Full (100%) 

42,560 — 82,295 Half (50%) 
> 82,295 Ineligible (Nil) 

    *AFI thresholds for full level of assistance for families of 3 and 4 members are $51,523 and $47,402 respectively. 
 
We will notify the parents / guardians later by school circular about the details of applying procedure and the submission period, the 
details will be posted on our web site at the same time.  For enquiry, please call our general office at 2450-1588. 

 
2022-2023 年度學費減免計劃 

 
為援助有經濟需要的學生，為他們提供學費減免援助，本校將會推出學費減免計劃供符合援助資格的申請者參加。  
 
細則如下： 

 
1. 計劃目的  援助有經濟需要的學生，為他們提供學費減免。 
 
2. 申請資格 

2.1 申請者為本學年在校的註冊學生之家長或法定監護人；及 
2.2 申請者必須通過家庭入息審查。 

 
3. 評審方法（入息審查） 

本校是採用「調整後家庭收入」機制進行入息審查，以評定申請人的資助資格及幅度。「調整後家庭收入」機制所採用
的算式如下： 

 
調整後家庭收入 = 

家庭全年總收入  
 家庭成員人數 + 1  
 

3.1 家庭全年總收入包括申請人及配偶（如適用）的全年收入，與申請人家庭同住的未婚子女的全年收入的 30%（如
適用），以及親友給予的津助（如適用）。    

3.2 家庭成員通常是指申請人、申請人的配偶、與申請人家庭同住的未婚子女及受供養父母。    
3.3 2 人和 3 人的單親家庭，將被視為 3 人和 4 人家庭後再按公式計算。  

 
4. 減免幅度 
  4.1 按「調整後家庭收入」訂定申請人學費減免資格的計算如下表所示。 
  4.2 請注意，「調整後家庭收入」並非代表平均每月家庭收入。 
 

調整後家庭收入介乎（港元） 減免資格 
0 — 42,559 *全免 (100%) 

42,560 — 82,295 半免 (50%) 
> 82,295 不獲減免 (Nil) 

*3 人及 4 人家庭可獲全免學費的「調整後家庭收入」上限分別為 51,523 元和 47,402 元 

 

有關申請詳情及日期，稍後將以學校通告通知家長，並於學校網頁內同步公佈。 如有查詢，請致電 2450-1588 (校務處)。 


